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PROTOKÓŁ nr XLIV/2022 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 30 marca 2022 r. w godzinach 1100 – 1530 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

przy ul. Mickiewicza 1 oraz zdalnie za pośrednictwem środków  

porozumiewania się na odległość. 

 
Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski 

13. Kamil Lauryn 

14. Jacek Niedźwiedzki 

15. Adam Ołowniuk 

16. Wojciech Pająk 

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski 

19. Anna Ruszewska  

20. Jarosław Schabieński   

21. Andrzej Turowski 

22. Łukasz Wojno 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych,   

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył XLIV sesję Rady Miejskiej  

w Suwałkach, jednocześnie informując, że obrady Rady Miejskiej realizowane są w sposób 

hybrydowy w Urzędzie Miejskim oraz w sposób zdalny za pośrednictwem środków 

porozumiewania się na odległość.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagany. 

Powitał Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Łukasza Kurzynę – Zastępcę 

Prezydenta Miasta, Romana Rynkowskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta, Wiesława 

Stelmacha – Skarbnika Miasta, Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta. Powitał również 

przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz internautów.  

 

Następnie powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych 

ustawowego składu Rady w obradach bierze udział 23 radnych, w związku z powyższym 

istnieje wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie przybliżył zasady przebiegu sesji. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad radni otrzymali wraz z materiałami  

i zawiadomieniem o zwołaniu sesji.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że przyjęty w planie pracy temat pn. uchwała w sprawie 

określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu w Mieście Suwałki, będzie 

procedowany w późniejszym terminie. – pismo stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Poinformował również, że ze względu na trwające prace ustawodawcy dot. ustawy o 

samorządzie gminnym, mogące wpłynąć na kształt uchwały w sprawie Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego na 2023 rok, przełożony został termin procedowania przez Radę Miejską 

projektu tejże uchwały. – pismo stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Następnie Zdzisław Przełomiec poinformował, że Prezydent Miasta Suwałk zwrócił się  

z wnioskiem o wniesienie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie upoważnienia 

Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu przyznawania prawa do świadczenia pieniężnego 

przysługującego każdemu podmiotowi, w szczególności osobie fizycznej z tytułu 

zapewnienia zakwaterowania  

i wyżywienia obywatelom Ukrainy. 
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Tadeusz Czerwiecki zawnioskował o zdjęcie z porządku obrad punktu nr 25 – Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk uprawnień do 

ustalania opłat za odprowadzenie wód opadowych lub roztopowych. 

Powiedział, że art.18 ust. 2 pkt. 8 ustawy o samorządzie gminnym mówi, że do kompetencji 

rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach podatków i opłat w granicach 

określonych w odrębnych ustawach. Poprosił, aby wskazać mu ustawę, która mówi o 

kompetencji rady gminy do ustalania opłat za wody opadowe. Jak podkreślił, nie ma 

podstawy prawnej, żeby takie uprawnienia przekazywać dla Prezydenta Miasta. Przypomniał, 

że sprawa ciągnie się od kilku lat a spółdzielnie mieszkaniowe zaprotestowały przeciwko tym 

opłatom i wygrały w Sądzie. Zapytał, czy w związku z tym radni chcą narazić 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji na kolejne koszty.  

 

Czesław Renkiewicz powiedział, że w związku ze skargami spółdzielni mieszkaniowych na 

uchwałę Rady Miejskiej, Wojewódzki Sąd Administracyjny stwierdził nieważność uchwały, 

ale – jak wytłumaczył Prezydent – stwierdził nieważność nie dlatego, że nie było podstawy 

prawnej do podjęcia tej uchwały, ale dlatego, że zdaniem Sądu jest to prawo miejscowe a co 

za tym idzie uchwała powinna być opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Podlaskiego. Uchwała ta nie została opublikowana, dlatego sąd stwierdził jej nieważność. Jak 

podkreślił, w uzasadnieniu wyroku można przeczytać, że zdaniem sądu ta opłata jest należna. 

Prezydent powiedział, że spółdzielnie nie są usatysfakcjonowane uzasadnieniem i dlatego 

zaskarżyły do Najwyższego Sądu Administracyjnego. Dodał, że to nie tylko kwestia Miasta 

Suwałki, ale również innych samorządów, które podobnie jak Suwałki czekają na decyzję 

NSA. 

Prezydent Miasta powiedział, że skoro nie można było pobierać opłat, nie znaczy to, że 

mieszkańcy nie będą płacili za utrzymanie deszczówki. Dodał, że nie można patrzeć tylko na 

jedną stronę, ponieważ tę infrastrukturę trzeba utrzymywać a to kosztuje. Wobec tego zapytał 

radnego, jaki ma pomysł na to skąd wziąć pieniądze na ten cel  i kto powinien płacić. 

Podkreślił, że według niego powinni płacić ci, którzy z tego korzystają.  

 

Paweł Michalski z Obsługi Prawnej Urzędu Miejskiego w Suwałkach powiedział, że wnosi  

o nieuwzględnienie wniosku radnego. Podkreślił, że w grudniu 2021 r. zostało wydanych 

łącznie 6 orzeczeń WSA w sprawie wód opadowych – dwa odrzucające skargę, natomiast 

pozostałe stwierdzające nieważność trzech zarządzeń Prezydenta i jednej uchwały, o której 

będzie mowa w punkcie 24 i 25 porządku obrad. 

Jak powiedział, sąd przyznał rację samorządowi, jeżeli chodzi o uprawnienie do podjęcia 

uchwały powierzającej Prezydentowi ustalanie tych opłat i jednocześnie stwierdził,  

że Prezydent miał prawo wydać zarówno zarządzenie, jak i kwestionowaną uchwałę. Dodał,  

że wyrok jest korzystny dla Miasta Suwałki, bowiem daje uprawnienie samorządowi  

i Prezydentowi do podjęcia uchwały i wydania na jej podstawie zarządzeń Prezydenta, które 

będą merytorycznie i szczegółowo określały wysokość opłat.  

Przypomniał, że jedynie dlatego, że uchwała podjęta w 2018 roku nie zawierała w swojej 

treści postanowienia mówiącego o tym, że jest to akt prawa miejscowego, który dla swojej 

skuteczności musi podlegać publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego, 

to wyłącznie z tej przyczyny stwierdzono jej nieważność. Oznacza to, że gdyby uchwała nr 
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XLVIII/607/2018 była opublikowana w Dzienniku Urzędowym to Miasto Suwałki wygrałoby 

w całości tę sprawę a skargi zostałyby oddalone.  

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że Suwalska Spółdzielnia Mieszkaniowa zaskarżyła treść 

wyroku a dokładniej uzasadnienie ze względu na to, że Sąd uznał, że wody deszczowe  

w Suwałkach są odprowadzane do sieci ogólnospławnych, co jak powiedział radny, nie jest 

prawdą, ponieważ w Suwałkach sieć kanalizacji deszczowej jest odrębną kanalizacją.  

Na pytanie Prezydenta o źródła pokrycia tych wydatków, radny powiedział, że powinny być 

pokryte z dochodów miasta, czyli z podatków. Dodał, że w Zarządzeniu Prezydenta, które 

było zaskarżone, nie było odniesienia do wielkości opadów, ale do powierzchni 

nieruchomości. PWiK co miesiąc naliczał tę samą opłatę, niezależnie od tego, czy deszcz 

padał czy nie, co - jak powiedział – spełnia wszelkie znamiona podatku.  

Odnośnie wypowiedzi mec. Pawła Michalskiego przeczytał wyrok NSA, tu cytat: „nie daje 

radzie gminy kompetencji do podejmowania uchwał w sprawach podatków i opłat w 

granicach określonych ustawą”, co jak powiedział radny oznacza, że rada podejmując 

uchwałę w tym zakresie musi działać w ramach obowiązującego prawa. A zatem, jak 

zaznaczył, gmina nie może wprowadzać podatków nieprzewidzianych ustawami, nie 

dysponuje bowiem pozaustawowym władztwem podatkowym.  

 

Zdzisław Przełomiec zapytał Tadeusza Czerwieckiego czy podtrzymuje zgłoszony wniosek. 

Otrzymał potwierdzenie, wobec czego przystąpiono do głosowania nad wnioskiem Tadeusza 

Czerwieckiego w sprawie zdjęcia punktu 25. z porządku obrad.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem Tadeusza 

Czerwieckiego. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie 

gminnym  

„Rada gminy może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady”. (tj. 12 głosów za wnioskiem.)                                                                                                           

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 7 radnych; „przeciw” – 12 radnych, 4 

osoby wstrzymały się od głosu) wniosek nie został przyjęty. 

 

Następnie Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że  Prezydent 

Miasta zwrócił się z wnioskiem o wniesienie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu przyznawania prawa do świadczenia pieniężnego 

przysługującego każdemu podmiotowi, w szczególności osobie fizycznej z tytułu 

zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem Prezydenta 

Miasta. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) wniosek został przyjęty. 

Więcej wniosków i uwag nie stwierdzono. 

 

Przyjęty został następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.   

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XLII/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 

23 lutego 2022 roku.    

4. Przyjęcie protokołu nr XLIII/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 

7 marca 2022 roku.    

5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 24 lutego 2022 roku.  

6. Wnioski i oświadczenia radnych. 

7. Informacja o działaniach podejmowanych przez suwalski samorząd miejski na rzecz 

uchodźców wojennych z Ukrainy. 

8. Informacja Policji o bezpieczeństwie w mieście związanym z migracją uchodźców 

wojennych z Ukrainy oraz wzmożonym ruchem handlowym. 

9. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Miasta Suwałki  

w 2021 r. (Materiał dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz 

w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). 

10. Raport z wykonania programu ochrony środowiska dla Miasta Suwałki na lata  

2016-2020. (Materiał dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118  

oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). 

11. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  

w Suwałkach za rok 2021 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej  

i pieczy zastępczej na rok 2022. (Materiał dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady 

Miejskiej pok. 118 oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu 

Miejskiego w Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne  

i komisyjne). 

12. Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2021 rok. 

13. Informacja o dotacjach udzielonych w 2021 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 

14. Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych  

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2021 roku. 

15. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  

w Suwałkach na lata 2022-2024. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  
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w Suwałkach na lata 2022-2024. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 

realizowanych w roku 2022 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia  

dla rodzin zastępczych zawodowych oraz prowadzącemu rodzinny dom dziecka. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty za pobyt w placówce zapewniającej 

opiekę oraz wsparcie osobom nietrzeźwym. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus 

Wsparcia Seniorów w Mieście Suwałki” na rok 2022. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXVI/465/2021 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 września 2021 r. w sprawie przyjęcia programu działań 

zmierzających do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki pn. „Suwalska 

Karta Mieszkańca”. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk  

na 2022 rok.  

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLVIII/607/2018 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 lipca 2018 r. w sprawie powierzenia Prezydentowi 

Miasta Suwałk uprawnień do ustalania opłat za odprowadzenie wód opadowych lub 

roztopowych. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

uprawnień do ustalania opłat za odprowadzenie wód opadowych lub roztopowych. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

uprawnień do ustalania opłat za gospodarowanie odpadami przez Przedsiębiorstwo 

Gospodarki Odpadami w Suwałkach Sp. z o.o.  

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Generała Kazimierza Pułaskiego, 

Rotmistrza Witolda Pileckiego, Prymasa Stefana Wyszyńskiego i Fryderyka Chopina w 

Suwałkach.  

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego kwartału ograniczonego ulicami: Sejneńską, 100-lecia Niepodległości, 

Sianożęć i terenem kolejowym w Suwałkach.  

31. Przyjęcie Obwieszczenia Rady Miejskiej w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały 

Nr LIV/601/2014 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 października 2014 r. w sprawie 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk 

ograniczonego ulicami: T. Kościuszki, A. Mickiewicza i rzeką Czarną Hańczą  

w Suwałkach.  
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32. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Szybowcowej.  

33. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

budynków mieszkalnych lub ich części, które zostały zajęte przez uchodźców z Ukrainy  

w celu zakwaterowania.  

34. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2022 rok. 

(Materiał znajduje się w oddzielnej książeczce) 

35. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2022-2040. (Materiał znajduje się w oddzielnej książeczce) 

36. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu miasta Suwałk. 

37. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 

przyznawania prawa do świadczenia pieniężnego przysługującego każdemu podmiotowi, 

w szczególności osobie fizycznej z tytułu zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia 

obywatelom Ukrainy. 

38. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

39. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XLII/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 

23 lutego 2022 roku.    

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad  

z XLII/2022 sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady 

Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 

roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, 

czyli w dniu  

29 marca 2022 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień,  

wobec powyższego protokół nr XLII/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 

23 lutego 2022 roku, został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 4 

Przyjęcie protokołu nr XLIII/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 

7 marca 2022 roku.    

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad  

z XLIII/2022 sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady 

Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 

roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, 
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czyli w dniu  

29 marca 2022 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień,  

wobec powyższego protokół nr XLIII/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 

7 marca 2022 roku, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 5 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 24 lutego 2022 roku. 
– Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 24 lutego 2022 roku, została 

przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 6 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Marek Zborowski-Weychman powiedział, że wielokrotnie występował z wnioskiem  

o regulację wynagrodzeń dyrektorów suwalskich palcówek oświatowych, którzy jak 

powiedział, zwłaszcza teraz, kiedy do szkół i przedszkoli przyjmowane są dzieci uchodźców, 

mają zdecydowanie zwiększony zakres pracy i obowiązków, w tym są odpowiedzialni  

za przyjmowanie uczniów i tworzenie klas przygotowawczych. Podkreślił, że od kilku lat,  

od kiedy nie zmienił się regulamin wynagradzania nauczycieli, dodatki dyrektorskie nie były 

zmieniane a ich praca powinna być wynagradzana w sposób godny. Dodał, że szykują się 

kolejne podwyżki dla nauczycieli, a więc dojdzie do jeszcze większego spłaszczenia 

wynagrodzeń dyrektorów.  

Następnie Marek Lech Zborowski-Weychman podziękował mieszkańcom Suwałk za pomoc 

uchodźcom z Ukrainy oraz za duże zaangażowanie. Wyraził nadzieję, że wszystkim 

wystarczy sił i woli, aby działać tak długo, jak będzie to konieczne. Poprosił przy okazji o 

rowery dla uchodźców, których będą mogli używać do dojazdów do pracy czy szkoły.  

 

Adam Ołowniuk powiedział, że mieszkańcy osiedla Kamena prosili o zamontowanie ławki  

i kosza na śmieci przy nowo powstałej ulicy od ulicy Północnej do Wylotowej przy rondzie 

Aleksandra Seredyńskiego.  

Zapytał również, czy Miasto planuje jakieś prace na ul. Kolejowej na odcinku od zjazdu  

z ul. Świerkowej do skrzyżowania z ul. Utrata. Powiedział, że tworzą się tam korki na dojazd 

do skrzyżowania jest utrudniony. 

 

Anna Ruszewska zapytała, na jakim etapie są prace przy projekcie do realizacji w roku 2022 

– „Boisko orlik. Miejsce edukacji i wychowania pokoleń suwalczan.” – projekt nr 6 900 tys. 

zł.  

Dodatkowo zapytała, na jakim etapie jest postępowanie dotyczące bezprawnego 
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wykorzystania danych osobowych w głosowaniu na Suwalski Budżet Obywatelski. 

Przypomniała, że chodzi o projekt związany z Parkiem ułańskim, gdzie część oddanych 

głosów pochodziła od osób zmarłych.  

 

Jacek Roszkowski przypomniał, że niedawno zgłaszał pomysł, aby z wieży ratuszowej 

odtwarzać fragment Roty. Zapytał Prezydenta, czy jest to możliwe np. poprzez wprowadzenie 

odpowiedniego zarządzenia.  Dodał, że takie rozwiązanie jest w wielu miastach np. w 

Krakowie zamiast hejnału był zagrany hymn Ukrainy.  

 

Karol Korneluk zapytał, ile dzieci/młodzieży z Ukrainy trafiło już do suwalskich szkół i 

przedszkoli oraz czy wiadomo, ile jeszcze osób czeka na załatwienie formalności, aby zostać 

przyjętym do placówek oświatowych.  

Kamil Klimek przypomniał, że 2 lata temu zgłaszał Interpelację dotyczącą właściwego 

oznakowania wiat przystankowych. Zapytał, na jakim etapie są te prace, ponieważ jak 

zauważył, wszystkie materiały drożeją, więc jest obawa, że po dwóch latach Miasto za nie 

przepłaci. 

Następnie powiedział, że zgłaszał wtedy również Interpelację dotyczącą tabliczek 

kierunkowych. Jak zaznaczył wówczas otrzymał odpowiedź pozytywną na tego typu 

propozycję i ponownie zawnioskował, aby tego tematu nie odkładać, bo może kosztować 

Miasto drożej, niż to było zakładane 2 lata temu.  

Nawiązał również do odpowiedzi na Interpelację zgłoszoną przez Annę Ruszewską dotyczącą 

bezpieczeństwa na ul. Sportowej. Zapytał o zorganizowanie przejścia dla pieszych na 

wysokości wyjścia z osiedla Olimpijskie Ogrody – dlaczego takie rozwiązanie nie może być 

tam wprowadzone, czy powodem jest aktualny stan prawny czy np. wysoki koszt. 

 

 

Ad pkt. 7 

Informacja o działaniach podejmowanych przez suwalski samorząd miejski na rzecz 

uchodźców wojennych z Ukrainy. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił pokrótce informację o 

działaniach podejmowanych przez suwalski samorząd na rzecz uchodźców.  

Podkreślił, że co 2-3 dni odbywają się wideokonferencje organizowane przez Ministerstwo 

Spraw Wewnętrznych i Administracji i biorą w nich udział przedstawiciele różnych resortów 

a ponadto odbywają się spotkania z Wojewodą Podlaskim oraz służbami, które są 

zaangażowane w sprawy uchodźców.  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że Suwałki są miastem tranzytowym, 

więc część osób tylko przejeżdża przez miasto. Podkreślił, że przez punkty zbiorowego 

zakwaterowania przewinęło się ponad 1000 osób. Dodał, że hostelach i hotelach Miasto ma 

obecnie 295 miejsc, z czego 250 jest zajętych. Dodatkowo ok. 200 łóżek jest dostępnych w 

hali OSiR i – jak powiedział Prezydent – osoby które się tam zatrzymują najczęściej zostają 

na 1-2 noce i jadą dalej np. na Litwę. Z szacunków wynika, że na Litwę wyjechało ok. 1000 

osób. Jak powiedział, do 15 marca transportem zajmowało się Miasto, natomiast od 16 marca 

przewozem uchodźców zajęła się Państwowa Straż Pożarna.  
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Dodał, że na dzień 29 marca nadano w Suwałkach 602 numery PESEL, a ok. 200 osób jest 

jeszcze zapisanych w kolejce. Jak powiedział, można przypuszczać, że liczba uchodźców w 

Suwałkach nie przekroczy 1000 osób.  

Czesław Renkiewicz podkreślił, że pilną potrzebą uchodźców obok posiadania numeru 

PESEL jest posiadanie rachunku bankowego. Do kompleksowej obsługi został wskazany 

Bank PKO BP, nie tylko do zakładania konta, ale też do wymiany hrywien.  

Jak zaznaczył Czesław Renkiewicz, kiedy uchodźcy mają już nadany PESEL i założone 

konto, wówczas mogą się udać po pomoc do Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie i złożyć 

wniosek o świadczenie 300 zł. Takich wniosków złożono w Suwałkach prawie 190 i 

obejmują grupę ponad 430 osób.  

Liczba wniosków złożonych przez mieszkańców, którzy udostępnili mieszkania dla 

uchodźców to 7, ale zainteresowanie tym świadczeniem rośnie, więc wniosków na pewno 

będzie więcej.  

Dodał, że do MOPR zostało złożonych ponad 50 wniosków o dożywianie dzieci w szkołach i 

70 w przedszkolach. Jeśli chodzi o wnioski o przyznanie świadczeń rodzinnych wpłynęło 9 

wniosków na 14 dzieci.  

Prezydent Miasta powiedział, że pracownicy MOPR-u pełnią również dyżury na stacji PKP. 

Wspomniał również o grupie wolontariuszy „Anioły z dworca PKP”, która na co dzień 

pomaga uchodźcom, którzy przyjeżdżają do Suwałk, przekazując im jedzenie, ubrania, 

rozwożąc do miejsc noclegowych itp. Powiedział, że jest to bardzo budujące, że mieszkańcy 

są tak zaangażowani w pomoc i widać, że robią to z potrzeby serca.  

Jeśli chodzi o sprawy oświatowe, Prezydent powiedział, że zgodnie z danymi na dzień 29 

marca 2022 r. w oddziałach przygotowawczych na poziomie klas 1-3 jest 13 uczniów, na 

poziomie klas 7-8 jest 12 uczniów i te oddziały będą funkcjonowały od 4 kwietnia. Natomiast 

w Szkole Podstawowej nr 6 na poziomie klas 1-3 jest 14 uczniów a oddział ten funkcjonuje 

od 23 marca.  

Następnie powiedział, że w I Liceum Ogólnokształcącym w klasach 1-3 jest 21 uczniów  

i oddział ten będzie funkcjonował od 4 kwietnia.  

Jak powiedział, do przedszkoli i szkół uczęszcza dodatkowo ponad 120 dzieci, czyli łącznie 

ponad 180 dzieci jest zapisanych do systemu oświatowego. Zaznaczył, że uczniów będzie 

więcej oraz że istnieje możliwość nauki zdalnej w szkołach ukraińskich, jednak zalecenie 

Ministerstwa Edukacji Narodowej jest takie, aby tworzyć oddziały przygotowawcze i nie 

umieszczać dzieci w polskich klasach, ponieważ w większości nie znają języka polskiego i 

lepiej, aby w system polski weszły łagodnie w oddziałach przygotowawczych.  

Powiedział, że w oddziałach przygotowawczych jest możliwość zatrudnienia nauczycieli z 

Ukrainy i jak powiedział, ci którzy znają język polski nie muszą okazywać specjalnych 

certyfikatów i Miasto takie osoby zatrudnia – w suwalskich szkołach pracują już 4 kobiety z 

Ukrainy, jako pomoc nauczyciela i sprzątająca.  

Następnie odniósł się do tematu magazynu z darami w Suwałki Arena. Powiedział, że do 30 

marca zostało już przygotowanych 110 palet z darami. Ponad 90 z nich przekazano do 

magazynu wojewódzkiego, 12 do Tarnopola razem z agregatami prądotwórczymi oraz  

4 palety i 2 małe agregaty do Lwowa.  
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Jak powiedział, od dwóch tygodni dary nie są nigdzie wysyłane, ale rozdysponowane  

w miejscach zbiorowego zakwaterowania oraz dla uchodźców, którzy mieszkają  

np. w domach suwalczan i zgłaszają się po potrzebne im rzeczy.  

Czesław Renkiewicz dodał, że jakiś czas temu ustalono opiekunów miejsc zbiorowego 

zakwaterowania, którzy mają bezpośredni kontakt z uchodźcami zakwaterowanymi w tych 

obiektach i przekazują informacje dotyczące różnych potrzeb, jakie mają te osoby. 

Wspomniał również, że została uruchomiona strona internetowa pod potrzeby i Ukraińców i 

Polaków, którzy chcą pomagać, ponieważ można tam zamieścić informacje np. o pracy, 

wolnych mieszkaniach czy rzeczach do oddania. Powiedział również, że kilka dni temu 

Powiatowy Urząd Pracy zorganizował giełdę pracy. Jak zaznaczył jednostki miejskiej 

zatrudniają już 4 osoby z Ukrainy w placówkach oświatowych, jedną przy nadawaniu numeru 

PESEL oraz jedną w MOPR. Dodał, że dla kilkunastu osób są oferty pracy subsydiowanej 

przy wiosennych porządkach, które prowadzi Zarząd Dróg i Zieleni.  

Następnie powiedział, że słyszał o problemach z uzyskaniem pomocy lekarskiej, jednak 

Dyrektor Szpitala w Suwałkach zapewniał, że każdy kto potrzebuje pomocy lekarskiej 

otrzymuje ją. Dodał również, że do tej pory w suwalskim szpitalu urodziło się 3 dzieci 

uchodźców.  

Wspomniał, że Ukraińcy mogą korzystać bezpłatnie z komunikacji miejskiej oraz jest 

przygotowany projekt uchwały w sprawie wydawania Ukraińcom Suwalskiej Karty 

Mieszkańca. Dodał, że jest również projekt uchwały w sprawie zwolnienia mieszkańców z 

podatku od nieruchomości, która jest udostępniana uchodźcom.  

Czesław Renkiewicz powiedział, że Miasto złożyło do Wojewody Podlaskiego 

zapotrzebowanie finansowe związane z pomocą Ukraińcom – łącznie do czerwca to prawie  

13 mln zł. Dodał, że początkowo były zawierane umowy z hotelami na stawkę za osobodzień 

w wysokości 125 zł, a później stawka ta została zmniejszona do 70 zł i w związku z tym część 

z nich zmniejszyła liczbę udostępnianych miejsc, choć – jak podkreślił – nikt nie zrezygnował 

całkowicie.  

Na zakończenie powiedział, że dostrzega dwa główne problemy – zapewnienie docelowych 

miejsc zakwaterowania oraz pracy. Jak powiedział, teraz ponad 250 osób przebywa w 

hotelach i hostelach a niektóre z tych osób przebywają tam już od kilku tygodni.  

Drugi problem to zapewnienie miejsc pracy dla uchodźców.  Jak powiedział, część 

uchodźców już pracuje i nie będzie również problemu z pracą dla części z nich np. służby 

zdrowia. Na jednym ze spotkań z innymi samorządami powstał pomysł, aby uruchomić 

centralną bazę zawodów, które z zawodami, jakie mają ludzie, którzy przyjechali do Polski z 

Ukrainy, tak aby było wiadomo, kto poszukuje pracy i jak te zawody wykorzystać dla 

państwa polskiego. Dodał, że problem będzie się nawarstwiał. Powiedział, że zdaje sobie 

sprawę z tego, że uchodźcy zakwaterowani np. w agroturystyce też będą mieć problem, gdzie 

pracować. 

Na zakończenie Prezydent Miasta podziękował wszystkim zaangażowanym w pomoc 

uchodźcom, m.in. grupa „Anioły z dworca PKP”. Powiedział, że potrzebna jest współpraca  

i trzeba zrobić wszystko, aby czuli się jak najlepiej, ponieważ przyjechali do Polski nie  

z własnego wyboru.  
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Kamil Lauryn powiedział, że jest jak najbardziej za wsparciem i pomocą uchodźcom z 

Ukrainy. Dodał, że trzeba jednak pamiętać również o potrzebach mieszkańców miasta. Dodał, 

że przez sankcje nałożone przez świat na Federację Rosyjską, przedsiębiorcy z Suwałk są 

zmuszeni do redukcji etatów. Powiedział, że trzeba się temu przyjrzeć i okazać wsparcie 

mieszkańcom miasta, ponieważ jak zaznaczył, wszystko wskazuje na to, że nadchodzą 

jeszcze gorsze czasy.  

 

Anna Ruszewska powiedziała, że trzeba docenić „Anioły z dworca PKP”, ale jest znacznie 

więcej grup i osób, które trzeba wymienić i docenić ich zaangażowanie. Jak powiedziała  

to m.in. grupa Suwałki dla Ukrainy, gdzie od początku jest wsparcie, które jest świadczone  

do tej pory oraz baza informacji co i gdzie trzeba zrobić. Podkreśliła, że jest bardzo dumna  

z wszystkich osób, które pomagają. 

 

Kamil Klimek powiedział, że osoby, które pomagają z serca nie oczekują gratyfikacji, 

pochwał ani wyróżnień z imienia i nazwiska, jednak wszystkim należą się podziękowania.  

Następnie zapytał, czy Prezydent Miasta ma informację na temat zwolnień w suwalskich 

firmach, o czym wspomniał Kamil Lauryn. Zapytał czy np. PUP otrzymał jakieś informacje 

na  temat planowanych zwolnień grupowych spowodowanych sytuacją na wschodzie.  

Kolejno zwrócił uwagę na kwestie medyczne. Powiedział, że do hali OSiR docierają osoby  

w różnym stanie sanitarnym, np. odwodnione, pojawiają się problemy z florą bakteryjną, 

rozwijają się wirusy szczególnie w masowych punktach. Powiedział, że w ostatnim czasie 

jednej z osób została odmówiona pomoc medyczna i pojawił się problem z przyjazdem 

karetki pogotowia. Dodał, że Miasto co roku przekazuje środki finansowe szpitalowi, a więc 

dobrze by było, aby ktoś czuwał nad stanem zdrowia uchodźców, bo chodzi tu o 

bezpieczeństwo sanitarne. 

 

Ad pkt. 8 

Informacja Policji o bezpieczeństwie w mieście związanym z migracją uchodźców 

wojennych z Ukrainy oraz wzmożonym ruchem handlowym. 

 

podinsp. Daniel Szymanowicz – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach 

powiedział, że choć początki działań pozostawiają wiele do życzenia, to od dłuższego czasu 

sytuacja jest już o wiele lepsza. Dodał, że obiekt dworca został dobrze przygotowany a  

uchodźcy spotykają się z zaangażowaniem i uśmiechem ze strony wolontariuszy.  

Jak podkreślił, Policja już od pierwszych przyjazdów uchodźców zabezpiecza każdy przyjazd 

oraz systematycznie sprawdza sytuację na dworcach, szczególnie dworcu PKP i dba  

o bezpieczeństwo osób przyjeżdżających do Suwałk, zarówno na samym dworcu, jak i w jego 

okolicach a policjanci zwracają uwagę m.in. na osoby, które przyjeżdżają po uchodźców, tak 

aby przeciwdziałać potencjalnemu handlowi ludźmi.  Takich zdarzeń – jak zaznaczył – na 

razie nie odnotowano a poziom bezpieczeństwa jest zapewniany we współpracy ze Strażą 

Ochrony Kolei, Strażą Miejską, ale też ze Strażą Pożarną.  

Zaznaczył, że jeśli chodzi o incydenty, które zdarzyły się podczas tego okresu, było jedno 

zgłoszenie od kobiety z Ukrainy o kradzieży torebki na trasie przejazdu. Ustalono,  

że do kradzieży doszło na terenie Komendy Powiatowej Policji w Sokółce a skradzione 
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rzeczy wróciły już do właścicielki. 

Wspomniał również, że było kilka zgłoszeń o podejrzanych osobach, które przebywają  

w okolicach dworca i było to – jak zapewnił podinsp. Daniel Szymanowicz – sprawdzane  

i wyjaśniane na bieżąco.  

Powiedział, że kolejnym tematem, na którym skupia się Policja to systematyczne odwiedzanie 

miejsc zbiorowego zakwaterowania uchodźców. Powiedział, że dwa razy dziennie 

przekazywane są informacje przez Miejskie Centrum Zarządzania Kryzysowego dotyczącą 

tego, w jakim obiekcie, ile osób się znajduje. Powiedział,  że Policja jest na bieżąco w 

kontakcie z administratorami tych obiektów. Poprosił również o przekazywanie wszelkich 

niepokojących informacji przez mieszkańców.  

 

Kamil Lauryn powiedział, że z informacji od uchodźców wynika, że są zastraszani  

i werbowani w docelowe miejsca pracy. Jak podkreślił, prawdopodobnie działają dwie grupy 

osób, których działania mogą być uznane za przestępstwa i w związku z tym poprosił o 

wzmożone działania Policji.  

podinsp. Daniel Szymanowicz – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach 

powiedział, że działania są prowadzone dwutorowo. Wiele pracy wykonuje też służba 

operacyjna, o czym nie można powiedzieć publicznie. Poprosił radnego o kontakt po 

zakończeniu sesji w celu ustalenia o czym dokładnie mowa tak, aby policjanci mogli 

zweryfikować sprawę.  

 

Wojciech Pająk nawiązał do wypowiedzi Prezydenta Miasta odnośnie braku mieszkań dla 

uchodźców. Wspomniał o sytuacji, gdzie kobiety wprowadziły się do mieszkania, z którego 

szybko musiały się wyprowadzić, ponieważ pojawiły się w nim osoby nietrzeźwe.  

Zapytał, czy jest taka możliwość, aby była asysta dla tych osób, które przeprowadzają się z 

hotelu do prywatnego mieszkania, aby sąsiedzi wiedzieli, że ktoś czuwa nad tymi uchodźcami   

i aby nie zdarzały się przykre sytuacje.  

 

podinsp. Daniel Szymanowicz – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach 

powiedział, że rozwiązanie systemowe jest proste – trzeba zadzwonić na nr 112 i zgłosić 

próbę wyłudzenia, oszustwa czy zastraszenia i wtedy będzie szybka interwencja Policji. 

Dodał, że ciężko byłoby przy każdym kwaterowaniu uchodźców organizować asystę policji.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że temat wynajmowania 

mieszkań i zagrożeń wynikających z uproszczonych procedur jest znany. Podkreślił, że 

Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie nie jest w stanie zweryfikować wniosków składanych 

przez mieszkańców o przyznanie świadczenia przysługującego za zakwaterowanie 

Ukraińców. Jak zaznaczył, wniosek jest składany po fakcie i nie ma możliwości weryfikacji, 

czy dana osoba przebywała pod danym adresem czy nie. Nie ma przepisów na takie sytuacje i 

pomimo, że Miasto ma prawo do weryfikacji, to nie ma odpowiednich narzędzi. Jak 

powiedział, jest to pole do nadużyć, co samorządy zgłaszały do MSWiA i prawdopodobnie 

będą wprowadzone zmiany w tym zakresie, aby nie było nadużyć i naciągania budżetu 

państwa na nieuzasadnione wydatki. 
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Dodał, że każdy mieszkaniec miasta, jak i Ukrainiec ma prawo zgłosić wszelkie nadużycia a 

jeśli ma jakąś barierę np. językową, to może skorzystać z pomocy Związku Ukraińców, który 

działa w Suwałkach. 

Nawiązał też do tematu pomocy medycznej. Powiedział, że dyrektor szpitala zgłaszał, że były 

takie oczekiwania, aby lekarz jechał i badał dziecko w miejscu zakwaterowania. Jak 

powiedział, to nie jest zadanie szpitala, ale przychodni lub ewentualnie trzeba wezwać karetkę 

pogotowia.    

 

 

Ad pkt. 9 

Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Miasta Suwałki  

w 2021 r. 

– Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Komisja Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa przyjęła Informację o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na 

terenie Miasta Suwałki w 2021 r. na posiedzeniu w dniu 22 marca 2022 r. 

Karol Korneluk powiedział, że liczba osób z Ukrainy zaszczepionych przeciwko Covid-19 jest 

mała i zapytał, czy w związku z tym są zaplanowane systemowe szczepienia uchodźców. 

 

Następnie zauważył, że kalendarz szczepień obowiązkowych w Polsce różni się od tego, który 

jest na Ukrainie. Jak powiedział, część jednostek chorobowych nie jest tam objęta szczepieniami. 

Zapytał jakie są systemowe rozwiązania tego problemu – czy dzieci, które trafiają do suwalskich 

placówek oświatowych będą przechodziły szczepienia, które obowiązują w Polsce oraz jakie 

rozwiązania będą zastosowane w przypadku osób dorosłych, które również tych szczepień nie 

mają.  

 

Zdzisław Przełomiec zapewnił, że zapytanie zostanie przekazane do Sanepidu w Suwałkach a 

udzielona odpowiedź zostanie przekazana radnemu. Pismo z udzieloną odpowiedzią stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na 

terenie Miasta Suwałki w 2021 r., została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 10 

Raport z wykonania programu ochrony środowiska dla Miasta Suwałki  

na lata 2016-2020. 

– Raport stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Komisja Ekologii, 

Kultury, Sportu i Turystyki przyjęła Raport z wykonania programu ochrony środowiska  

dla Miasta Suwałki na lata 2016-2020 na posiedzeniu w dniu 21 marca 2022 r. 
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Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Raport z wykonania programu ochrony środowiska 

dla Miasta Suwałki na lata 2016-2020, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 11 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach za rok 

2021 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej  

na rok 2022. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Komisja Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa przyjęła Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach za rok 2021 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy 

społecznej i pieczy zastępczej na rok 2022 na posiedzeniu w dniu 22 marca 2022 r. 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach za rok 2021 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy 

społecznej i pieczy zastępczej na rok 2022, zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 12 

Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2021 rok. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Komisja Ekologii, 

Kultury, Sportu i Turystyki na posiedzeniu w dniu 21 marca br., Komisja Oświaty i Wychowania 

na posiedzeniu w dniu 21 marca br., Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na 

posiedzeniu w dniu 22 marca br., Komisja Strategii i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w 

dniu 23 marca br. oraz Komisja Finansowo – Budżetowa na posiedzeniu w dniu 24 marca 2022 r. 

przyjęły Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2021 rok. 

Kamil Klimek zapytał, czy na etapie oceny projektów Miasto jest w stanie pogodzić interes 

publiczny z interesem prywatnym. Jak zaznaczył, patrząc na niektóre projekty ma co do tego 

duże wątpliwości, czy będzie z nich można w ogóle korzystać, ponieważ mieszkańcy mogą 

protestować. Dodał, że niektóre projekty są przeskalowane pod kątem i budżetu i zakresu, jak 

również generowania kosztów w przyszłości. Poprosił, aby pochylać się nad dokumentacją 

projektową i zastanowić się, czy dana inwestycja rzeczywiście powinna mieć wskazywany 

zakres. Jak powiedział, zaraz może być tak, że pojawią się cywilne roszczenia z art. 144, 

tzw. immisje.  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, jaka jest procedura dotycząca 

projektów Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego. Dodał, że być może weryfikacja na etapie 

przyjmowania i realizowania danego projektu jest niewystarczająca a projekty nie są 

sporządzone poprawnie i trzeba je korygować w trakcie realizacji inwestycji, co też kosztuje. 

Przyznał, że wie iż problem istnieje i czasem ludziom zgłaszającym brakuje refleksji, 

ponieważ niektóre projekty są zlokalizowane pod budynkami mieszkalnymi. Wspomniał np.  

o oświetleniu boiska przy stadionie lekkoatletycznym, które jest przeskalowane i natężenie 

światła jest za duże oraz o tym, że niektóre projekty wzbudzają kontrowersje np. budowa 
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boiska obok DPS „Kalina”. Podsumował, że to mieszkańcy zgłaszają projekty i decydują  

w głosowaniu.  

Zgodził się, że na etapie weryfikacji projektów jest jeszcze dużo do zrobienia, choć jak 

zaznaczył, procedury i tak były już poprawiane.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego za 2021 rok, zostało przyjęte. 

 

 

Ad pkt. 13 

Informacja o dotacjach udzielonych w 2021 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, 

znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

– Informacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Komisja Ekologii, 

Kultury, Sportu i Turystyki na posiedzeniu w dniu 21 marca br., Komisja Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 23 marca br., oraz Komisja Finansowo – Budżetowa na 

posiedzeniu w dniu 24 marca br. przyjęła Informację o dotacjach udzielonych  

w 2021 roku na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o dotacjach udzielonych w 2021 roku 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki, została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 14  

Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych  

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2021 roku. 

– Informacja stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Komisja Strategii  

i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu 23 marca 2022 r. oraz Komisja Finansowo – 

Budżetowa na posiedzeniu w dniu 24 marca 2022 r. przyjęła Informację Prezydenta Miasta 

Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych w związku z uchwaleniem lub zmianą 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz o wydanych decyzjach  

o naliczeniu opłaty w 2021 roku. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja Prezydenta Miasta Suwałki  

o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych w związku z uchwaleniem lub zmianą 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz o wydanych decyzjach  

o naliczeniu opłaty w 2021 roku, została przyjęta. 
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Ad pkt. 15 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  

w Suwałkach na lata 2022-2024. 

– Informacja stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Komisja Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 22 marca 2022 r. przyjęła Informację  

z konsultacji społecznych dotyczących projektu Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach  

na lata 2022-2024. 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych dotyczących 

projektu Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na lata 2022-2024, została przyjęta. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10-minutową przerwę.  

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  w 

Suwałkach na lata 2022-2024. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz zgłosił autopoprawkę polegającą na zaktualizowaniu podstawy prawnej 

dotyczącej ustawy o samorządzie gminnym poprzez zastąpienie wyrażenia Dz. U. z 2021 r. 

poz.  1372 i 1834, aktualnym wyrażeniem publikacji Dz. U. z 2022 r poz. 559. Poprosił,  

aby przy procedowaniu innych uchwał również wziąć pod uwagę tę autopoprawkę, ponieważ 

jak powiedział, zmiana pojawiła się w tzw. międzyczasie.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała wraz z autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLIV/548/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 
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w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii   

w Suwałkach na lata 2022-2024. 

– stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 

realizowanych w roku 2022 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała wraz z autopoprawką,  

została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLIV/549/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2022 ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia  

dla rodzin zastępczych zawodowych oraz prowadzącemu rodzinny dom dziecka. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej  przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
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Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała wraz z autopoprawką,  

została przyjęta. 

UCHWAŁA nr XLIV/550/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia  

dla rodzin zastępczych zawodowych oraz prowadzącemu rodzinny dom dziecka. 

– stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty za pobyt w placówce zapewniającej 

opiekę oraz wsparcie osobom nietrzeźwym. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała wraz z autopoprawką,  

została przyjęta. 

UCHWAŁA nr XLIV/551/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie opłaty za pobyt w placówce zapewniającej opiekę  

oraz wsparcie osobom nietrzeźwym. 

stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus 

Wsparcia Seniorów w Mieście Suwałki” na rok 2022. 
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała wraz z autopoprawką,  

została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLIV/552/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego  

„Korpus Wsparcia Seniorów w Mieście Suwałki” na rok 2022. 

– stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXVI/465/2021 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 września 2021 r. w sprawie przyjęcia programu 

działań zmierzających do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki pn. 

„Suwalska Karta Mieszkańca”. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej o przedstawienie 

opinii Komisji – opinia stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała wraz z autopoprawką,  

została przyjęta. 

UCHWAŁA nr XLIV/553/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

zmieniająca uchwałę nr XXXVI/465/2021 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 

września 2021 r. w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do poprawy 

warunków życia mieszkańców miasta Suwałki pn. „Suwalska Karta Mieszkańca”. 
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– stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk  

na 2022 rok.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała wraz z autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLIV/554/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2022 rok. 

– stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 
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Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała wraz z autopoprawką, 

została przyjęta. 

UCHWAŁA nr XLIV/555/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

– stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 24  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLVIII/607/2018 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 lipca 2018 r. w sprawie powierzenia Prezydentowi 

Miasta Suwałk uprawnień do ustalania opłat za odprowadzenie wód opadowych lub 

roztopowych. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała wraz z autopoprawką, 

została przyjęta. 

UCHWAŁA nr XLIV/556/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie uchylenia uchwały Nr XLVIII/607/2018 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 

25 lipca 2018 r. w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk uprawnień do 

ustalania opłat za odprowadzenie wód opadowych lub roztopowych. 

– stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 25  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

uprawnień do ustalania opłat za odprowadzenie wód opadowych lub roztopowych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 
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Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 13 radnych; „przeciw” – 7 radnych; 2 

osoby wstrzymały się od głosu; 1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu) uchwała wraz z 

autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLIV/557/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk uprawnień  

do ustalania opłat za odprowadzenie wód opadowych lub roztopowych. 

– stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Ad pkt. 26 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „przeciw” – 3 radnych;  

4 osoby wstrzymały się od głosu) uchwała wraz z autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLIV/558/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych,  

których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Ad pkt. 27 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „przeciw” – 6 radnych;  

1 osoba wstrzymała się od głosu) uchwała wraz z autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLIV/559/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu  

Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

– stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 28 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

uprawnień do ustalania opłat za gospodarowanie odpadami przez Przedsiębiorstwo 

Gospodarki Odpadami w Suwałkach Sp. z o.o.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że poprzez podjęcie tej uchwały Rada Miejska wyzbywa się 

uprawnienia do kształtowania cen za tego typu usługi oraz dyskusji nad tymi sprawami. 

 

Kamil Lauryn powiedział, że każdy radny ma możliwość zabrania głosu podczas sesji.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
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– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 13 radnych; „przeciw” – 7 radnych; 3 

osoby wstrzymały się od głosu) uchwała wraz z autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLIV/560/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk uprawnień  

do ustalania opłat za gospodarowanie odpadami przez  

Przedsiębiorstwo Gospodarki Odpadami w Suwałkach Sp. z o.o. 

– stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

 

Ad pkt. 29 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Generała Kazimierza Pułaskiego, 

Rotmistrza Witolda Pileckiego, Prymasa Stefana Wyszyńskiego i Fryderyka Chopina  

w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej  przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 81 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała wraz z autopoprawką, 

została przyjęta. 

UCHWAŁA nr XLIV/561/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego 

ulicami: Generała Kazimierza Pułaskiego, Rotmistrza Witolda Pileckiego, Prymasa 

Stefana Wyszyńskiego i Fryderyka Chopina w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 

 

Ad pkt. 30 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego kwartału ograniczonego ulicami: Sejneńską, 100-lecia Niepodległości, 

Sianożęć i terenem kolejowym w Suwałkach. 

 
Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej  przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała wraz z autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLIV/562/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego kwartału 

ograniczonego ulicami: Sejneńską, 100-lecia Niepodległości, Sianożęć  

i terenem kolejowym w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 

 

Ad pkt. 31 

Przyjęcie Obwieszczenia Rady Miejskiej w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 

uchwały Nr LIV/601/2014 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 października 2014 r. w 

sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk 

ograniczonego ulicami: T. Kościuszki, A. Mickiewicza i rzeką Czarną Hańczą  

w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek w sprawie przyjęcia 

Obwieszczenia – stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad obwieszczeniem. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) obwieszczenie zostało przyjęte. 

 

Obwieszczenia Rady Miejskiej z dnia 30 marca 2022 r. 
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w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały Nr LIV/601/2014 Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 29 października 2014 r. w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Suwałk ograniczonego ulicami: T. Kościuszki, 

A. Mickiewicza i rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach. 
– stanowi załącznik nr 90 do protokołu 

 

Ad pkt. 32 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Szybowcowej. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 91 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 92 do protokołu. 

 

Jarosław Józef Kowalewski przypomniał, że jakiś czas temu Łukasz Kurzyna – Zastępca 

Prezydenta Miasta powiedział, że radni otrzymają wykaz proponowanych nazw ulic.   

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że później radny Jarosław 

Kowalewski został poinformowany, że Miasto ma 2-3 propozycje nazw, które będą nadawane 

ulicom, natomiast w pozostałych przypadkach ulic, które są powyznaczane Miasto nie ma 

własności gruntu a jest to sprawa podstawowa, jeśli chodzi o możliwość nadawania nazw ulic 

przez Radę Miejską. Jak powiedział, na dzień dzisiejszy nie ma do podania żadnej nazwy.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 93 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby wstrzymały się  

od głosu) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLIV/563/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie nadania nazwy ulicy Szybowcowej. 

– stanowi załącznik nr 94 do protokołu 

 

Ad pkt. 33 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

budynków mieszkalnych lub ich części, które zostały zajęte przez uchodźców z Ukrainy 

w celu zakwaterowania.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 95 do protokołu. 
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Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji– stanowi załącznik nr 96 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej  przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 97 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 98 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLIV/564/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości budynków mieszkalnych lub ich 

części, które zostały zajęte przez uchodźców z Ukrainy w celu zakwaterowania. 

– stanowi załącznik nr 99 do protokołu 

 

Ad pkt. 34 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2022 rok.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały wraz 

z autopoprawkami – stanowi załącznik nr 100 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej  przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 101 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 102 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych; 4 osoby wstrzymały się  

od głosu) uchwała wraz z autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLIV/565/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2022 rok. 

– stanowi załącznik nr 103 do protokołu 

 

Ad pkt. 35 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2022-2040. 

 



29 
 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 104 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej  przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 105 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 106 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych; 4 osoby wstrzymały się  

od głosu) uchwała wraz z autopoprawką, została przyjęta. 

UCHWAŁA nr XLIV/566/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2022-

2040. 

– stanowi załącznik nr 107 do protokołu 

Ad pkt. 36 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Miasta Suwałk. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że zaproponowane 

zmiany zostały wypracowane przez doraźną Komisję Statutową.   

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 108 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLIV/567/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie zmiany Statutu Miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 109 do protokołu 

 

Ad pkt. 37 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 

przyznawania prawa do świadczenia pieniężnego przysługującego każdemu podmiotowi, 

w szczególności osobie fizycznej z tytułu zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia 

obywatelom Ukrainy. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 110 do protokołu. 
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Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji– stanowi załącznik nr 111 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 112 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLIV/568/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 30 marca 2022 r. 

w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach 

do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu przyznawania prawa do świadczenia 

pieniężnego przysługującego każdemu podmiotowi, w szczególności osobie fizycznej  

z tytułu zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy. 

– stanowi załącznik nr 113 do protokołu. 

Imienne karty do głosowania radnych Rady Miejskiej na XLIV sesji  

Rady Miejskiej w Suwałkach w dniu 30 marca 2022 r. 

 

1. Bogdan Bezdziecki – stanowi załącznik nr 114 do protokołu 

2. Sylwester Cimochowski – stanowi załącznik nr 115 do protokołu 

3. Tadeusz Czerwiecki – stanowi załącznik nr 116 do protokołu 

4. Zbigniew Roman De-Mezer – stanowi załącznik nr 117 do protokołu 

5. Anna Maria Gawlińska – stanowi załącznik nr 118 do protokołu 

6. Krystyna Gwiazdowska – stanowi załącznik nr 119 do protokołu 

7. Jacek Juszkiewicz – stanowi załącznik nr 120 do protokołu 

8. Mariola Brygida Karpińska – stanowi załącznik nr 121 do protokołu  

9. Kamil Klimek – stanowi załącznik nr 122 do protokołu 

10. Karol Korneluk – stanowi załącznik nr 123 do protokołu 

11. Jarosław Józef Kowalewski – stanowi załącznik nr 124 do protokołu 

12. Stanisław Kulikowski – stanowi załącznik nr 125 do protokołu 

13. Kamil Lauryn – stanowi załącznik nr 126 do protokołu 

14. Jacek Niedźwiedzki – stanowi załącznik nr 127 do protokołu 

15. Adam Ołowniuk – stanowi załącznik nr 128 do protokołu  

16. Wojciech Pająk – stanowi załącznik nr 129 do protokołu 

17. Zdzisław Przełomiec – stanowi załącznik nr 130 do protokołu 

18. Jacek Roszkowski – stanowi załącznik nr 131 do protokołu 

19. Anna Ruszewska – stanowi załącznik nr 132 do protokołu 

20. Jarosław Schabieński – stanowi załącznik nr 133 do protokołu 

21. Andrzej Turowski – stanowi załącznik nr 134 do protokołu 

22. Łukasz Wojno – stanowi załącznik nr 135 do protokołu 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman – stanowi załącznik nr 136 do protokołu 
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Ad pkt. 38 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odpowiedział Markowi Zborowskiemu-

Weychmanowi, że zapytanie o podniesienie wynagrodzeń dyrektorom suwalskich szkół 

pojawiało się wielokrotnie. Jak zaznaczył, tym razem odpowiedź jest pozytywna. Z uwagi na 

bieżącą sytuację i zwiększony zakres obowiązków dyrektorów szkół, jest podstawa prawna do 

zwiększenia dodatku funkcyjnego i będzie to wdrożone od 1 maja.  

Odnośnie apelu o przekazanie uchodźcom rowerów Prezydent powiedział, że Ośrodek Sportu 

i Rekreacji dysponuje 12 rowerami i rozmawiał z dyrektorem OSiR, aby te rowery 

udostępniać uchodźcom. Dodatkowo powiedział, że w Biurze Rzeczy Znalezionych jest 17 

rowerów. Miasto przeprowadziło już odpowiednią procedurę i stało się ich właścicielem a 

wobec tego jeśli żadna z jednostek miejskich nie będzie nimi zainteresowana, zostaną 

przekazane uchodźcom.  

 

 

Adamowi Ołowniukowi odpowiedział, że na wskazanym odcinku drogi kosz na śmieci 

zostanie ustawiony, natomiast ławeczka jest już na przystanku autobusowym. 

Jeśli chodzi o temat ulicy Kolejowej powiedział, że ten problem w części rozwiąże się, jak 

zostanie udostępniona trasa wschodnia. Wspomniał również, że została tam zmieniona 

sygnalizacja świetlna i to też trochę poprawiło sytuację. Powiedział, że docelowo ten odcinek 

ulicy Kolejowej będzie przebudowywany, jeżeli zostanie przeprowadzony remont dworca 

PKP. To jednak, jak zaznaczył, jest temat odległy.  

 

Radnej Annie Ruszewskiej odpowiedział, że projekt boiska jest na takim etapie, że parafia 

przekazała niezbędne grunty, teraz Miasto może ogłosić przetarg w systemie „projektuj i 

buduj”. Prezydent Miasta wyraził nadzieję, że boisko powstanie w bieżącym roku.   

Jeśli chodzi o pytanie dotyczące głosowania nad SBO i głosami oddanymi przez osoby 

zmarłe, powiedział, że śledztwo w tej sprawie zostało umorzone. Z uzasadnienia wynika, że w 

trakcie prowadzenia śledztwa nie ustalono danych osoby, która posłużyła się danymi innych 

osób a wobec tego brak jest możliwości ustalenia co było zamiarem sprawcy.  

 

Jackowi Roszkowskiemu odnośnie odtworzenia melodii Roty powiedział, że wydał 

polecenie pracownikom, aby stworzyli wykaz wydarzeń nawiązujących do Roku Marii 

Konopnickiej w Suwałkach. Jak powiedział, tych wydarzeń będzie sporo a w dniu, kiedy będą 

się odbywały, będzie można odtworzyć Rotę z wieży ratuszowej.  

 

Karolowi Kornelukowi, który pytał, ile dzieci z Ukrainy trafiło do szkół i przedszkoli 

odpowiedział, że jest to 182 dzieci.  

 

Tomasz Drejer – Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach powiedział, że jeśli chodzi o 

temat ulicy Kolejowej i skrzyżowanie, to rzeczywiście ciężko jest tam poprawić 

przepustowość lewoskrętu. Zaznaczył, że większość aut, które blokują w ogóle przejazd 

kolejowy aż po dworzec PKP, skręca w lewo. Dodał, że można by było wprowadzić 
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nowatorskie rozwiązanie w mieście, czyli dwa pasy do skrętu w lewo oraz prawy pas służący 

do jazdy na wprost i do skrętu w prawo, jednak jak powiedział rozwiązanie to będzie 

niebezpieczne i będzie tam dochodziło do kolizji. Jak podkreślił, trzeba uzbroić się w 

cierpliwość i poczekać na budowę połączenia z tunelem pod torami, ponieważ to 

zdecydowanie poprawi sytuację. Powiedział, że z obserwacji wynika, że bardzo dużo 

pojazdów skręca później w lewo w stronę ulicy Sejneńskiej, Sejn.  

 

Odnośnie pytań zadanych przez Kamila Klimka, zaczął od zapytania dotyczącego tablic 

przystankowych. Powiedział, że pod koniec 2021 roku na kolegium został wybrany wzór 

tabliczki a w tej chwili trwa wyłanianie wykonawcy i w najbliższym czasie nowe tablice 

zaczną się pojawiać na przystankach. Przeprosił za to, że załatwianie tej sprawy trwa długo.  

Następnie odniósł się do oznakowania miejsc turystycznych i nie tylko, ponieważ informacja 

dotyczy szerokiej gamy instytucji miejskich. Jak powiedział, w tej chwili jest 

przygotowywana lista obiektów, które musiałyby być oznakowane i obszaru, na którym ta 

informacja musiałaby się znaleźć. Dodał, że tabliczki kierunkowe w innych miastach są na 

ograniczonym terenie. Zapewnił, że w najbliższym czasie odbędzie się spotkanie, podczas 

którego temat zostanie omówiony, lista domknięta i wtedy będzie można poszukać 

wykonawcy, żeby zaprojektować oraz wycenić inwestycję i będzie wiadomo, w jakim tempie 

Miasto będzie w stanie przy posiadanych środkach zrealizować. Przeprosił za długi czas 

załatwiania tematu.   

 

Jeśli chodzi o przejście dla pieszych na ulicy Sportowej, to powiedział, że według 

obowiązujących przepisów nie należy wyznaczać przejść dla pieszych na odcinkach 

krótszych niż 100 metrów. Dodał, że odcinek pomiędzy przejściem dla pieszych z 

sygnalizacją świetlną a przejściem dla pieszych przy rondzie wynosi 230 metrów. Powiedział 

również, że jeśli chodzi o przepis, który pojawił się w 2021 roku, czyli wytyczne do 

wyznaczania przejść dla pieszych, mówi jasno, że przejście należy wyznaczać, nie dłuższe niż 

7 metrów, a jeśli jest dłuższe należy wykonać sygnalizację świetlną lub zastosować inne 

rozwiązanie, czyli dwupoziomowe. Podkreślił, że w miejscu, gdzie odbywa się przejście dla 

pieszych na skróty, szerokość jezdni ma 10 metrów, w związku z tym wymaga to jakiejś 

ingerencji w przebudowę tego odcinka ulicy Sportowej. Zastanawiał się również, czy 

przejście we wskazanym miejscu byłoby bezpieczne, ponieważ byliby kierowani na parking 

sklepu. Poza tym powiedział, że może być to również niebezpieczne dla kierowców, którzy 

będą zmuszeni do gwałtownego hamowania. Dodał, że jest możliwe wykonanie tego 

przejścia, ale koszty mogą sięgać nawet 500 tys. zł.  

W nawiązaniu do śmiertelnego wypadku, który miał miejsce na ulicy Sportowej powiedział,  

że Policja nie udostępnia szczegółów, jednak wiadomo, że pojazdy nie przekroczyły 

prędkości w tym miejscu. Dodał, że policja zasugerowała ewentualnie wykonanie progów 

zwalniających. Poinformował, że na wskazanym odcinku ul. Sportowej doszło do jednego 

wypadku, natomiast reszta zdarzeń to kolizję związane głównie z wykonywaniem lewoskrętu.  

Powiedział, że sytuacja jest patowa, ponieważ nie dochodzi tam do przekroczeń prędkości.  

 

Kamil Klimek dodał, że problemem nie jest przekraczanie prędkości, ale dzieci, które 

skracają sobie drogę do szkoły.  
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podinsp. Daniel Szymanowicz powiedział, że na ulicy Sportowej przekroczenia prędkości są 

sporadyczne, jednak docierają sygnały od mieszkańców, że w okolicy stadionu 

lekkoatletycznego do takich przekroczeń dochodzi. Jedną z odpowiedzi na ten stan rzeczy są 

właśnie progi zwalniające w postaci wyspowej, żeby nie ograniczać ruchu komunikacji 

miejskiej. Dodał, że popiera słowa Tomasza Drejera, że kolejne przejście dla pieszych może 

spowodować spowolnienie ruchu i korkowanie się ulicy.  

Powiedział, że sytuacja jest trudna, ale każdy powinien pamiętać o stosowaniu się do 

przepisów ruchu drogowego.  

 

 

Ad pkt. 39 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał o uroczystościach przy 

Pomniku Straceń, które odbędą się 1 kwietnia.  

 

Zdzisław Przełomiec kończąc XLIV sesję Rady Miejskiej podziękował przybyłym za 

uczestnictwo w obradach, a radnym za aktywny udział oraz poinformował, że najbliższa sesja 

planowana jest 27 kwietnia 2022 r. Poinformował również, że spotkanie z klubami i 

ugrupowaniami przewidywane jest 19 kwietnia. Złożył również życzenia wielkanocne 

zgromadzonym i mieszkańcom.  

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że 11 kwietnia o 15:30 odbędzie 

się spotkanie dotyczące bieżącej sytuacji komunikacji miejskiej. Zaprosił radnych do udziału 

w tym spotkaniu, ponieważ jak powiedział sytuacja jest dynamiczna, jeśli chodzi o ceny ropy  

i gazu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął XLIV sesję Rady 

Miejskiej.  

 

Na tym protokół zakończono. 

       

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 
 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


